



## **Dagsorden: LBO –BESTYRELSESMØDE 23/10-24 17:00-19:00.**

**Deltagere:** Nicolle, Thomas, Trine, Stinna, Charlotte, Pia, Winnie, Esben og Tanja.

Elevråd: David.

**Afbud:** Christina, Damian (elevråd)

**Mødeleder:** Formanden

**Ref.:** Tanja/ Esben

**Sted:** Pauserum.

### 1.Referat fra sidste møde til godkendelse.

Referatet er godkendt.

### 2.Sidst nyt fra Elevråd:

A) Nyt fra elevrådsmødet.

David er valgt til formand for elevrådet.

Der har været elevrådsmøde i dag, hvor de har talt om Legepatrulje og Anti-mobbestrategi. Natur/kultur dag 4750 kr, elevråd skal bestemme, hvad de vil bruge pengene på.

David har været afsted til fælles elevrådsmøde og til oplæg om Barnets stemme/barnets lov. Talt om hvordan man kan stoppe mobning og hvordan det går i alle klasserne. David bed mærke i, at en elev foreslog, at man skulle se på egen rolle i stedet for at se på hvad den anden har gjort.

Talt om forskellen på drillerier og mobning.

Mht. legepatruljen havde de talt om hvilke aktiviteter de ønskede sig - og om at legepatruljen skulle hjælpes af 5.kl, da 6. kl. er så lille. Det skal i gang i gen – har været gået lidt i stå.

Talt om madpakker og indholdet i disse, om eleverne må have slik med. Det vigtigste er at eleverne har mad med.

Tal om legetøj med i skole – svært at vurdere hvad der er legetøj – det omgås lidt.

B) Nyt fra fælles elevrådsmødet. Barnets stemme, Barnets lov med mere.

### 3: Evaluering af Natur/ Kultur festival.

Esben forespørger bestyrelsens evaluering af dagen:

- stand-holdere har ikke meldt noget negativt tilbage. Gymnastikforeningen havde fået nogle indmeldelser ud af det.

- det fungerede fint med en "skole-patrulje" ved fodgængerfeltet.

- dem der havde været nede i Blanshaven og se, var lidt triste over at nogle af standene lukkede kl. 14. (tydelighed på, hvornår de forskellige stande lukkede)

- personalet oplevede at det var en rolig og hyggelig dag – der var stor forældreopbakning til at deltage sammen med barnet fx var der kun 1 barn fra 1.kl, som havde behov for voksen.



- der var skiftende deltagelse gennem dagen; nogle kom tidligt og gik tidligt/andre blev længe, nogle kom senere, mens andre først kom til Sebastian Klein.
- brandbilerne var et hit – børnene er vilde med det.
- Stinna fortæller, at nogle havde troet at det var en "byfest" – dvs. ikke for folk udefra.
- der var ca. 300 mennesker ind at se Sebastian Klein.
- Stokkemark Bageren havde vist meget godt salg.
- Nicolle har hørt at nogle så det som "tvang" at børnene skulle møde ind en lørdag. I stedet for at se det som en oplevelse for barnet/familien.
- David fortæller at nogle af eleverne fra hans klasse havde brokket sig over at skulle i skole på en lørdag, men alle der deltog, syntes det var supergodt.
- Erfaringerne fra dagen kan tages med til andre kommende arrangementer.

#### 4: Anti-mobbestrategi – vores egen. Udkast sendes med som bilag 1.

Bliver også taget op på elevrådsmøde 23/10.

Strategien har været vendt på sidste forældrebestyrelsesmøde – Esben gennemgår:

Tilføje "kulturer" til *Eleverne har forskellige interesser, styrker og udfordringer* under punktet "Værdisæt".

Tilføje noget med "fællesskaber" under punktet "Samarbejdet med forældre".

Tilføje "Bamse-venner" under punktet "samarbejdet med eleverne".

Esben beskriver, at skolen har indgået et samarbejde med et firma, som gerne skulle kunne give en bedre måde at benytte vores data på. Mere overskuelig end hidtil.

Tilføje noget med hvilken "responstid/tidshorisont" under "hvad gør vi, hvis der finder mobning sted?" kan forældrene forvente. Fx "så hurtigt som muligt".

Debat om, hvad der er realistisk responstid og om det skal skrives præcist ind.

Rykke sætningen "Det er en løsningsfokuseret tilgang der skal være pejlemærket" op efter sætningen med "Det kan være opfølgende samtaler med elever".

Der ændres i en anti- mopestrategi og den kommer efterfølgende på vores hjemmeside.

#### 5: Samarbejde med Landsbylauget: Muligheder og kommende arrangementer.

Trine har sagt ja til at sidde med i Landsbylauget på bestyrelsens vegne.

Kommende arrangementer: 3.kl. holder krybbespil søndag d. 24. november kl. 15.

Landsbylauget vil stå for salg af diverse efterfølgende. Derefter juletræstænding.

Stinna har før foreslået at gymnastiksalen kan benyttes efter gudstjenesten.

Hvis skolen skal stå for noget/have en julebazar den dag, så skal det vides i god tid, så det kan lægge ind i Årsplanen. Alternativt vil SFO kunne være med til det.

Trine har fået en idé om at Landsbylauget skal lave et "Popsi og Krelle"-arrangement for dagpleje og børnehaver + nærliggende private aktører og Søllested Landsbyordning med. Landsbylauget skal stå for ansøgningen, da de kan søge det fulde beløb uden at skulle matche med tilsvarende beløb, der søges om.



Hvis der søges op til 25.000kr er det den administrative del, der afgør ansøgningen.  
Hvis der søges over 25.000kr skal det op i udvalget, hvilket giver længere svartid.

Trine forespørger om der er opbakning fra Forældrebestyrelsen – Esben giver tilsagn om en lille egenkapital. Der kan forespørges i lokalområdet mht. støtte til egenkapitalen fx fra erhvervsdrivende.

Trine forklarer om muligheden for at søge fonde mv gennem Landsbylauget fx til børnehavens legeplads. KOMPAN er samarbejdspartner i Bylaugets arbejde med "Den vilde bypark".

### Vi spiser sammen med elevrådet.

#### 6: A) Børnehave: Frokostordning

Der har været afholdt afstemning med 50% besvarelse. 100% stemte ja.

Intern Service skal spare, derfor ikke længere køkkenassistenter til frokostordningen, men to valgmuligheder;

1) tilkøbe ydelsen hos Intern Service til 306kr/timen. Findes internt i børnehavens budget, dvs. skære i personaletimer.

2) selv stå for opgaven dvs. alle medarbejdere har hver en dag, hvor de står for klargøring og afrydning.

Nu venter drøftelse og afklaring med Intern Service i forhold til, hvordan maden skal være anrettet/klargjort.

Bestyrelsen opfordrer til at manden bliver så nem som mulig for personalet at håndtere. Og at børnene stadig får læring ud af måltidet.

#### B) Tema omkring læringsmiljøer udenfor og vores muligheder.

Trine har et katalog fra KOMPAN derhjemme, som vi kan se på – Trine samarbejder med Jørgen Østergård, i forhold til at Landsbylauget kan være med til at søge fonde til dette.

Nicolle efterspørger flere motorik-elementer på børnehavens legeplads. Stationer på legepladsen.

Stinna foreslår zone-inddeling med fx pilehytter – hvilket hænger godt i tråd med Landsbyordningens naturprofil.

Pia: Orientering om at der har været "Bag for en Sag" – solgt for ca. 750kr. God opbakning fra forældrene.

#### 7: SFO: Orientering om SFO.

Opstarte et SFO-råd med børn, som ikke er i elevrådet.



Orientering om at der igen i denne ferie har været langt færre børn end tilmeldt – bestyrelsen foreslår, at der meldes visuelt ud til forældrene, hvilke konsekvenser det har i forhold til vores budget.

Bestyrelsen vil gerne komme med en opfordring til forældrene i denne sammenhæng.

#### 8: Budgetforlig 2025. Hvad betyder det for os?

Der er en pulje på 40 mio. for små skoler, som vores skole vil få del i.

Der er 7 mio. til Lolland Kommune til faglokaler – fordeles i 2025. Vi ønsker at kunne benytte pengene på Madkundskabslokalet, som også benyttes af Specialskolen og madklubber.

Derimod skal der i Lolland Kommune spares en masse mio.

Fra 2025 er der en målsætning i Lolland Kommune om, at alle timerne i indskolingen skal dækkes af en lærer og en pædagog.

Der kigges på en ny fordelingsnøgle, som betyder at færre elever betyder færre penge i tildeling.

Til næste møde har Esben forhåbentligt fået mere konkrete tal at tale ud fra i forhold til rammen på Østoftes Landsbyordning.

#### 9: Retningslinjer for samarbejdet med hjemmet. (udkast se bilag 2)

Esben gennemgår retningslinjerne – disse har også været gennemgået med elevrådet i dag. Elevrådet ønskede at der kigges på muligheder for "inde-frikvarter".

Der skal også tilføjes "smart-watches".

Madpakken skal kunne dække barnets behov hele dagen – om det er opdelt i 2 madpakker er underordnet.

Debat om hvem og hvad der definerer sundt/usundt.

Nicolle opfordrer bestyrelsen til at komme med input til madpakken og sende det til hende inden næste mødegang. Så vil hun forsøge at skrive noget sammen.

Bestyrelsen ønsker at opfordre til en sund madpakke for børnene.

#### 10: Kommende skoleår: Skoleindskrivning status. Strategier/ muligheder.

Det ser svært ud i forhold til kommende 0.kl. – det er en lille årgang.

Der står pt 22 på vores liste, men realistisk ender vi nok på omkring 10-12 stykker. Pt. er der 6 børn indskrevet.



Vi samarbejder, og får flere børn fra de private aktører i lokalområdet.

Vi har haft "Åben uge" og der har ikke været besøg, men det har givet flere henvendelser på besøg af interesserede.

#### 11: Evaluering af forældremøder. Form/ indhold.

Der har på mellemtrinnet været forældremøder hvor man starter med et fællesforældremøde og derefter i klasserne.

Om dette skal være det samme for indskoling?

Bestyrelsen er både for- og imod, da det vil kunne skabe en større fællesskabsfølelse blandt forældrene at sidde fælles sammen. Modsat kan det være svært for forældre med børn i flere klasser at skulle fordele sig/vælge klasse.

Lærerne forholder sig ligeså.

Fokus på at indholdet er relevant for klassetrinnet, så fx 2.kl. forældre ikke skal høre fra sundhedsplejerske

#### 12: Eventuelt.

Trine kommer med opdatering på Den Vilde Bypark:

232.000kr er allerede bevilliget via EU-midler.

254.000kr fra Grøn Pulje, som administreres af kommunen, er indstillingen ikke bevilliget alligevel. Om den bliver det, vides ikke endnu.

Lars Larsens Fond og Nordea Puljen er ansøgt.

Charlotte gør opmærksom på, at der atter er børn, der cykler til skole uden at have lygter.

Skolen har stadig lidt lys/lygter, som vi kan give til de børn.

Sidste år stod Christina for "Projekt Lyslevende børn".

Nicolle beskriver at formanden fra Søllested Landsbyordning har rakt ud til Østøfte for at høre, om vi vil være med til at stå sammen om at børn fra Landsbyordningens børnehaver er sikret plads i Landsbyordningens skole – når det er børn udenfor distriktet, der har tilvalgt børnehaven og derfor videre i skolen.

Debat om hvordan og hvilke konsekvenser det vil have.

Nicolle vil forespørge formanden om et udkast til dette, så bestyrelsen kan forholde sig til ordlyden og måden at tildele pladser på.

Der er kommet suppleant til bestyrelsen: Mie (Regnar og Elisabeths mor). Bestyrelsen ønsker at suppleanten indbydes til fremtidige møder.

#### 13: Punkter til kommende møde.

Udviklingsplan tages op med nye justeringer.



Ønske om temadrøftelse i forhold til læringsmiljøer i børnehaven tages op igen.

Retningslinjer for hjemmet tages op igen og afsluttes på kommende møde.

Budget 25 tages op igen.